
Úřad městské části Praha 14 
Bratří Venclíků 1073 
198 21 Praha 9 – Černý Most 
 

Zápis č.4/2015 z jednání pracovní skupiny  
pro osoby se zdravotním znevýhodněním 

 
Datum a čas: 16,00 hod. 30. 11. 2015 
Místo: Kavárna Maňána, Maňákova 745/13, Praha 9 – Černý Most 
 
Přítomni:  František Bradáč, DiS. (koordinátor komunitního plánování) 
 Mgr. Lucie Kádnerová (vedoucí skupiny, Centrum Slunečnice) 
 Irena Holíková (ÚMČ Praha 14) 
                     Bc. Michal Prager, Pestrá společnost 
 JUDr. Jana Bašná (občan) 
                     Alena Brožková (občan) 
                     Alena Zoulková (občan) 
 
  
Program jednání 

• Zahájení jednání 
• Informace  a diskuse 
• Práce na SWOT analýze k cílové skupině 
• Závěr 

 
Zahájení jednání 
Setkání zahájil koordinátor komunitního plánování František Bradáč.  
 
Informace a diskuse 
 

o Bc. Prager hovořil o spolupráci Pestré společnosti s italským partnerem, který 
by mohl zabezpečit automobil na převoz lidí na vozíku. Automobil by mohli 
využívat i ostatní občané Prahy 14. Tento sociální automobil by mohl fungovat 
nejdříve v druhé polovině příštího roku. Objednávky by byly podávány 
v Pestré společnosti.  

 
o Paní Brožková podala informaci o úhradě rehabilitačního cvičení, které je 

poskytováno na poliklinice Parník (Rehafit). Rehabilitace nemá smlouvu 
s oborovou zdravotní pojišťovnou. Paní Brožková se obrátila na vedení této 
pojišťovny bez úspěchu. Paní Holíková doporučila, aby se ještě pokusila 
obrátit na revizního lékaře této pojišťovny a to v konkrétním případě své dcery. 

 
o Paní Holíková provádí na MČ výměnu znaků do aut pro zdravotně postižené. 

Letošní rok od dubna mají být průkazy všechny vyměněné. Z velké části ještě 
někteří tak neučinili. Požádala ostatní o šíření informace, aby si výměnu 
zajistili ti, kterých se to týká. 

 
o Pan Bradáč informoval o dotacích MČ, o kterých již hovořil na setkání v říjnu 

2015. 
 



 
 

Úpravy na SWOT analýze k cílové skupině   
Proběhla diskuse nad SWOT analýzou, a došlo k jejím úpravám. V průběhu diskuse byla 
značná pozornost věnována bariérám ve veřejném prostoru – zejména bariérovost pobočky 
ÚPČR v ulici Generála Janouška a  některých vchodů do domů na Černém Mostě, kde jsou 
problémem především těžké dveře ztěžující až znemožňující průchod lidem s pohybovým 
omezením. 
V této souvislosti bylo poukázáno také na webové stránky www.lepsimisto.cz, které umožňují 
poukázat na různé nedostatky ve veřejném prostoru. 
Bylo domluveno, že příští setkání PS bude z části věnováno hledání řešení vchodů do budov 
na Černém Mostě, a bude přizván zástupce Odboru Investic MČ. Bytové domy mohou být 
také zahrnuty do mapování přístupnosti a bariér v roce 2016. 
 
 
 
Závěr  
Setkání bylo ukončeno v 17:05 hodin.  
Členové se shodli, že další setkání bude v únoru 2016. Přesný termín a místo setkání bude 
upřesněno.  
 
 
Zapsala:  I. Holíková, OSVZ 
Schválila:  Mgr. Lucie Kádnerová 



Lidé se zdravotním znevýhodněním 
 
 

S W 

• Existence odborníků na sociální služby 
na MČ Praha 14 

• Existence kvalitní nabídky sociálních 
služeb 

• Přítomnost uživatelů v procesu 
plánování 

• Vstřícný a transparentní přístup MČ 
Praha 14 k poskytovatelům soc. služeb 

• Dvouleté dotační řízení pro 
poskytovatele sociálních a návazných 
služeb 

• Chybí nabídka respitních služeb pro 
osoby pečující o OZP 

• Nízká ochota obyvatel MČ zapojit 
se v sociálních službách formou 
dobrovolnictví  

• Nedostatek prostředků na poskytování 
potřebných sociálních služeb pro OZP 

• Nedostatek pracovních příležitostí pro 
OZP 

• Nedostatečná kapacita  pobytových 
služeb typu chráněného bydlení v 
HMP 

• Bariéry ve veřejném prostoru (např. 
pobočka ÚPČR Praha 14, vchody do 
domů na ČM) 

• Osoby s vícečetnými diagnózami 
(např. bezdomovci nebo osoby závislé 
na NL s duševním onemocněním) 
propadávají sítem pobytových 
sociálních služeb (kontraindikace 
k přijetí do sociální služby) 

O T 

• Odstraňování bariér 
• Zachování a potřebné rozšíření 

sociálních služeb 
• Zlepšení dostupnosti služeb sociální 

rehabilitace a sociálně rehabilitačních 
dílen a navýšení počtu chráněných 
pracovních míst 

• Zachování a potenciální navýšení 
finančních zdrojů na potřebné sociální 
služby 

• Zlepšení informovanosti o sociálních 
službách 

• Podpora dobrovolnictví 
• Mapování ubytoven vhodných pro 

OZP dostupných z MČP14 

• Nejisté dopady zavedení krajské sítě 
sociálních služeb především s ohledem 
na vznik nových nebo rozvoj 
stávajících potřebných služeb  

• Finanční nejistota poskytovatelů 
sociálních a návazných služeb 

• Hrozba ukončení poskytovaných 
sociálních služeb z finančních důvodů 

• Nízká flexibilita kraje na potřeby MČ 
Praha 14  

• Zhoršující se finanční situace OZP, 
kteří přicházejí o bydlení a nejsou 
vhodní pro pobytové sociální služby 
zaměřené na cílovou skupinu  


